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Förord 
Titta  här!  Örebro-
Karolinarna  är  i  skylt-
fönstret.

Det är vår bok Konsten
på Karro som har fått
plats  hos  Bergslagens
Bok  i  Centralpalatset.
Boken handlar om just
detta  –  konsten  på
Karro.  Bilder  och  text
berättar  om  konstver-
ken och placerar dem i
Karros historia.

Alla medlemmar får en bok. Vårens studenter och årets nya piltar har
redan  fått  var  sin  bok  ur  en  förhandsupplaga.  Allt  detta  har  blivit
möjligt tack vara en lång rad generösa bidrag från sällskapens vänner
och medlemmar.

Läs  på  sidan  12  hur  du  får  ditt  exemplar  och  hur  du  kan  köpa
extraböcker.

I årets utgåva av Örebro-Karolinaren har vi samlat berättelser från vår
skola från 1930-talet och fram till förra vårterminen – från vaktmästare
Nils  Svensson  till  ett  par  av  årets  stipendiater.  På  vägen  får  vi
berättelser om Karros fotbollstriumf i Kronprinsens pokal 1962, Sven
Georg Ericssons tid som lärare med början 1961 och om kampen för att
bevara  Karro  1990.  Från  dagens  Karro  berättar  läraren  Eva-Lott
Gärskog och rektor Åke Johansson, under den återkommande rubriken
Året på Karro.  I  dessa årskrönikor kan vi följa Karro från 1939 med
sökverktyget  Erland  Bohlins  Index.  Finns  på  nätet,  här:
http://toften.se/KL (en användarinstruktion finns i Örebro-Karolinaren
2020).

Nu pustar Örebro-Karolinarens redaktion ut en kort stund och laddar
sedan för 2022. Vad vill du läsa i Örebro-Karolinaren – och vad vill du
själv berätta? Skriv till oss!

Lars  Friman,  Lasse  Hallmén,  Rolf  Rulander  och  Pehr  Thermaenius
(pehr.thermaenius@gmail.com) ●
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Nya steg i Karros
marmortrappor

Av Eva-Lott Gärskog

Jag går uppför trapporna i Huvudbyggnaden på väg till det före detta
kollegierummet. Hur många steg har jag gått  i  Karros trappor under
årens lopp? Jag började min tjänst på skolan 1993 och har arbetat här
med  avbrott  för  att  pröva  ett  rektorsjobb  i  Göteborg  och  en  längre
utlandsvistelse i Italien. Det rent pedagogiska arbetet är det  som jag, i
jämförelse med att arbeta som rektor, funnit mest intressant. Jag har
haft cirka 4 000 piltar hittills!

Sneglar på de svartvita fotona som pryder väggarna. Möter blickar från
dåtidens Karropiltar och lärare. En gång var det de som rusade upp och
ner på väg till sina lektioner eller ut på rast eller kaffestund. Jag minns
känslan  jag  fick  när  jag  började  på  Karro.  Högtidlig  på  något  sätt.
Läroverkets historiska vingslag, lite som i titeln på TV-programmet ”Det
sitter i väggarna”, sänder hälsningar från tidigare generationer.

Erland Bohlin blev en mentor för  mig som nybliven svensklärare på
skolan,  huvudlärare i  svenska, som han var.  Ständigt  på språng med
nyckelknippan rasslande, ofta med ett leende på läpparna, stannade han
ändå alltid upp och undrade om han kunde hjälpa mig med något. Efter
ett par år fick jag även mitt andra ämne, musik, i tjänsten.

Jag var småbarnsmamma på den tiden och var ibland tvungen att ha
med mina två lintottar till kollegiemöten, vilka vi oftast hade under sen
eftermiddagstid  i  kollegierummet  i  Huvudbyggnaden. Satt  då  nära
utgången för att kunna smita ut om så behövdes. En del såg inte med
blida ögon på detta, medan andra tyckte det var roligt och trevligt med
de små.

En  av  dem  kom  sedan  att  bli  Karropilt  på  naturvetenskapliga
programmet. Det ska skolas in i tid!

En av sönerna sa en gång, med en djup suck, vid ett tillfälle när han satt
och läste läxor under sin tonårstid och jag satt med högar av nationella
prov framför mig:
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”Mamma,  jag  förstår  inte  hur  du  orkar.  Först  gick  du  i  grundskola,
sedan  gymnasium och  därefter  läste  du  vidare  på  universitet  för  att
fortsätta jobba i skolan. Nä, fattar inte!”

En relevant fråga. En fråga jag själv ställt mig flera gånger genom åren.
Jag återkommer till den.

Minns  kollegierummet.  Det  långa  bordet  omringat  av  stolar  med
gråsvartrandigt  tyg.  Inledningsvis  upplevde  jag  att  det  kändes  lite
strängt  i  kollegiet,  många  hade,  nästan,  sin  bestämda  plats  under
mötena.

Utanför  fanns  lärarnas  träfackskåp med namn och separata  nycklar.
Informationen till  personalen,  ”Karronytt”,  trycktes  på gula  blad och
delades  ut  i  facken,  liksom  ”snigelposten”  luffarkuverten,  dåtidens
kommunikationssätt för diverse info. Det känns som 100 år sedan. 

I  dag  håller  vi  kontakt  övervägande  digitalt  och  i  undervisningen
använder  vi  lärplattformen  It´s  learning.  Ingen  snigelpost  här  inte!
Under den pandemitid vi tyvärr fortfarande befinner oss i använder vi
dessutom plattformen  Teams, vilket gör att vi även kan kommunicera
med eleverna genom att ringa dem (och de oss), samt kan mötas i bild.
Karros lektionssalar är utbytta till digitala sådana, i hemmiljö. På gott
och  ont.  Det  är  tur  att  vi  under  denna  overkliga  världsomfattande
situation  med  corona-pandemin  i  alla  fall  har  möjlighet  att  kunna
undervisa digitalt. 

I kollegierummet satte vi också betygen. De stora svarta pärmarna låg
på bordet och där skrev vi in betygen för hand. Hjälp, det gällde att inte
skriva fel! Detta var på 90-talet. Nu är det ett annat betygssystem och vi
skriver förstås in betygen digitalt.

Förutom betyg skriver vi omdömen varje termin. Ett annat system, som
vi också fyller i från och med  förra läsåret, är ett dokument vi kallar
”Grönt, gult, rött”, där grönt innebär att det fungerar bra, gult en liten
varningsklocka och rött indikerar att nu är det dags för mer djupgående
åtgärder.  Med  andra  ord  flera  system  i  gång  samtidigt.  Betygen  får
eleverna i dag inte i ett kuvert i handen utan de förmedlas också digitalt.
Vi  har  dessutom  utvecklingssamtal  en  gång  per termin  i  respektive
ämne. 

En stor skillnad mot när jag började på Karro är att lärarna inte enbart
är  klassföreståndare  utan  även  är  mentorer,  vilket  innebär  att  man
följer  en  elevs  studiegång  under  hela  gymnasietiden.  En  lärare
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handleder cirka 15 elever. Man har utvecklingssamtal med varje elev en
gång per termin och kallar även målsmän till dessa i årskurserna 1 och
2. När eleverna är  myndiga förs samtalen enbart  mellan mentor och
elev. Man stöttar kontinuerligt och hjälper eleven om denne stöter på
svårigheter  och  förmedlar  då,  vid  behov,  kontakt  med  rektor  eller
elevhälsoteam samt är en länk även till målsmän.

Med andra ord har lärare i dag ett betydande administrativt arbete att
utföra,  förutom det  rent  pedagogiska uppdraget.  Dessutom ett  större
antal kurser och därmed betydligt fler elever. En heltidstjänst kan bestå
av 150 – 200 elever. Personligen, och många med mig, tycker jag att den
ökade  arbetsbördan  är  mycket  tung  och  att  det  rent  pedagogiska
uppdraget kan bli lidande. Det är svårt att hinna med att ge varje elev
individuell och formativ återkoppling.

Några  elever  står  framför  caféet,
Karrolina. Detta café blev verkligen ett
trevligt  tillskott  för  skolan.  En
samlingspunkt,  ett  slags  hjärta  i
Huvudbyggnadens entré.

”Hej Lottis, vi ses väl om 15 minuter,
va?”,  säger  en  pilt  och  ler  med  en
Karroboll i handen.

”Precis!”, svarar jag och tänker att den
typen av tilltal inte var vanligt när jag
började  på  Karro.  Eleverna  var  mer
reserverade och det var större avstånd
mellan dem och lärarna. Jag tycker att
det  känns  trevligt  att  relationen
mellan lärare och elev generellt sätt är
mer avspänd i dag.

Reflekterar  över  dåtid,  nutid  och
framtid.  Normer  och  pedagogik  som
följt  med  samhällsförändringar.  Om
tre  terminer  är  mina  år  som

ämneslärare på Karolinska gymnasiet över och jag kommer att få följa
Karro  på  avstånd.  Funderar.  Hur  kommer  framtidens  utbildning  på
Karro att utformas? Vilka normer? Vilken pedagogik? Hur kommer den
tekniska utvecklingen fortsätta att sätta sin prägel på undervisningen?
Mycket har hänt. Mycket kommer att hända. Bra. Det är så det ska vara.
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Måste vara. Dock kan jag konstatera att  teknikutvecklingens framfart
kanske  gått  och  går  väl  fort.  Ideliga  byten  av  datorer  och  digitala
plattformar  avlöser  varandra.  Det  gäller  att  rätt  sladd  finns  i
klassrummen! Med hjälp av datorerna öppnas förstås världar till många
spännande lektionsupplägg.

I  dag  är  skolans  estetiska,  samhällsvetenskapliga  och  naturveten-
skapliga program  tre  åtskilda  ekonomiska  enheter  och  lärarna
undervisar  företrädesvis  enbart  på  det  program  de tillhör.  Det  har
tyvärr  skapat  ett  visst  avstånd.  När  man hade undervisning på flera
program och Karro var en ekonomisk enhet, skapades ett ”vi” som i dag
inte är lika starkt som tidigare. Det blir lite som tre skolor i skolan med
denna  uppdelning.  Nu  känner  man  knappt  igen  alla  kollegor  som
arbetar på skolan.

Uttrycken  "Vi  på  naturvetenskapliga  programmet...",  "Vi  på
s-programmet" och "Vi på estetprogrammet" hör man ofta. Men "Vi på
Karro"  hör  man  inte  lika  ofta.  Jag  tycker  det  är  en  mycket  tråkig
utveckling. Även rent pedagogiskt. Jag tror att det är bra att ha elever
från  olika  program.  Det  är  bra  för  undervisningen  och  för
sammanhållningen  på  skolan.  I  individuella  val-kurser  har  vi  dock
elever från alla program.

Med  skrivarstipendiet  Karropennan  försöker  vi  stärka  samman-
hållningen på Karro. Elever på alla program är välkomna att bidra med
texter,  som  vi  ger  ut  som  en  bok  varje  år.  En  jury  utser  en  av
skribenterna till årets stipendiat.

En utveckling som jag ser som mycket positiv är att programmen i dag
är organiserade i diverse arbetslag där undervisningen ibland utförs i
projektform  och  över  ämnesgränserna.  Just  arbetssättet  att  vara
organiserade  i  arbetslag  ökar  möjligheterna  för  bra  och  fördjupade
samarbeten, vilket gynnar elevernas utveckling. De får en bättre insikt i
respektive  programs  särart.  Lärarna  utvecklas  också  genom  detta
arbetssätt när pedagogiska frågor diskuteras utifrån olika synvinklar

När jag började på Karro var lektionerna 40 eller 60 minuter långa. I
dag undervisar vi generellt i betydligt längre lektionspass, exempelvis i
90-minuterspass,  vilket  övervägande  är  mycket  positivt.
Lektionsinnehållet blir inte så snuttifierat och eleverna hinner sätta sig
in  i  sina  enskilda  arbeten  efter  genomgångar  på  ett  annat  sätt  än
tidigare. 
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Nu  har  jag  nått  våning  två  i  Huvudbyggnaden.  Kikar  in  i
kollegierummet. I dag omvandlat till arbetsplatsrum för S-programmets
lärare. De undervisar företrädesvis i Huvudbyggnaden. I år ägnar sig S-
lärarna extra  mycket  åt  att  utveckla mentorsuppdraget  och hur  man
ytterligare kan stötta elevernas skolgång.

Förutom detta har eleverna EU-rollspel, KAMU (FN-rollspel), och titt
som tätt digitala träffar med partiföreträdare, nyligen Nyamko Sabuni,
samt digitalt internationellt utbyte med USA, Kroatien och Portugal.

Byter  ett  par  ord med en kollega och tar  sedan trapporna ner  igen.
Släntrar över skolgården till Sibirien. Tittar in i skolans unika museum.
Där står den ståtliga älgen tillsammans med skogens andra djur.  Jag
tillhör  dem  som  är  oerhört  glad  att  detta  finns  kvar  på  skolan.  Att
utrymmet inte gjordes om till sedvanligt klassrum utan i stället fick vara
kvar som ett slags historiskt klassrum, det är något Karro kan stoltsera
med.

Här  i  Sibirien har  lärare  som tillhör  naturvetenskapliga  programmet
sina  arbetsplatser.  Naturvetarna  satsar  extra  på  temat  ”Hållbar
utveckling” för att öka kunskapen om klimatfrågan, samt hur vi kan och
bör  minska  våra  ekologiska  fotavtryck.  Förutom  fördjupning  inom
naturvetenskapliga programmet (årskurs 2) driver Karro detta på alla
program.  Fortfarande  pågår  samarbete  med  universitetssjukhuset  i
medicinkursen, under pandemin på distans.

Jag kilar  vidare till  Nybyggnaden. Tänk att  den fortfarande kallas så
fastän den byggdes på 30-talet. Nu har dock huskroppen byggts ut.  Här
huserar  företrädesvis  estetiska  programmet,  det  program  som  jag
tillhör.  Här  ligger  Estettorget  på  nedre  våningen  och  i  huset  finns
diverse  estetiska  lektionssalar  (musik  och  media).  De
gymnasiegemensamma ämnena läses också i Nybygganden.

Vi på estetiska programmet gör under ett  år flera olika produktioner
inom respektive gren (musik, teater, dans, media och bild). I år har vi
tyvärr  inte  kunnat  möta  publik  utan  har  fått  streama  musik-  och
dansföreställningar, samt bild- och fotoproduktioner, vilka genomförts
med bravur med tanke på omständigheterna.

Ett ämnesövergripande arbete har vi också fått till med utgångspunkt
från att  alla i  elever i  årskurs 1  läste samma bok, ”Hästpojkarna” av
Johan  Ehn,  vilken  de  sedan  fick  tolka  scener  ur  inom  respektive
inriktning.  Boken  lästes  dessutom  av  ett  40-tal  vuxna  som  delade
läsupplevelsen  med  sina  tonåringar  och  sedan  blev  det  digitala
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gruppsamtal. Vilken ”bokföreställning” det blev! Oj, vad det skapades
och oj, vad sedan den inbjudne författaren Johan Ehn blev imponerad
av våra elever, vilket han sedan skrev om på sociala medier. Att arbeta
på detta sätt fördjupar läsupplevelsen och ökar förhoppningsvis lusten
att läsa. Viktigt.

Jag går in i mitt arbetsrum där även fem kollegor har sina arbetsbord.
Öppnar mailboxen. Hjälp, många i dag också! Hur ska jag hinna svara
på alla? Strax börjar en lektion i Svenska 3.

”Hej Lotta, jag kommer inte till  skolan idag. Jag måste testa mig för
corona. Har ont i halsen. Kram!”

”Hej  Lotta,  jag  vill  informera  om  att  eleven  ’Kalle’  har  dyslexi  och
behöver…”

”Hej  Lotta,  kan du  skicka över  vad eleven ’Lisa’  inte  har  klarat  av  i
kursen ännu?”

”Hej Lotta, kan du maila mig instruktionen för uppgiften eleven ’Greta’
ska göra, så jag kan hjälpa henne med den.” 

”Hej Lotta, min mentorselev ’Stina’ mår inte riktigt bra. Hur går det för
henne i dina ämnen?”
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”Hej Lotta, jag känner att jag har huvudvärk i dag, kanske corona, så jag
kommer inte till  skolan.  Kan du koppla upp datorn så  jag följa  med
ändå?”

"Hej Lotta!  I  bifogat  dokument kommer de anpassningar som måste
göras baserade på den utredning som nu är slutförd för eleven ’Nisse’...”

Skolan  gör  sådana  anpassningar  för  att  ge  stöd  till  elever  med  till
exempel ADHD eller dyslexi. Det kan vara tre–fyra elever i en klass. Vår
uppgift är att hjälpa de eleverna. Det vi särskilt tänker på är att ge extra
tydliga instruktioner, att stötta eleven i att sätta i gång arbetet samt att
ge  eleven  extra  hjälp  med  att  förstå  längre  texter.  Samtidigt  ska  vi
stimulera  de  elever  som  har  goda  förutsättningar  och  som  behöver
utmaningar.

Hinner inte läsa fler mail. Rusar nerför trapporna. I dag är årskurs 1
inne på skolan. Pandemin har gjort att vi inte kan ha alla elever inne på
skolan.  Denna  pandemitid  har  varit  och  är,  minst  sagt,  oerhört
krävande för både elever och personal.

Där sitter de, alla goa elever. Förväntansfulla (de flesta). Glada att få
vara på skolan. Inte hemma. Glad är även jag. Fortfarande. Över att få
vara  lärare  (när  jag  får  arbeta  i  min  rent  pedagogiska  roll,  det  jag
utbildade mig till). Över att få möta unga människors tankar. Över att få
vara lärare för elever vars steg nöter Karros marmortrappor som leder
vidare någonstans ut i världen.  ●

Nu kommer Konsten på Karro
Alla medlemmar i våra två sällskap får ett exemplar av den nya boken
Konsten  på  Karro.  Den  kommer  att  finnas  för  avhämtning  på
örebroarnas höstmöte och från nedan angivna medlemmar. Den som
vill ha boken hemsänd får betala 80 kr i porto. Vill  man ha ett extra
exemplar kostar det 150 kr.

Den som är med i Stockholmsföreningen kontaktar Pehr Thermaenius
(pehr.thermaenius@gmail.com) boende  i  Täby  eller  Margareta  Sahlin
(margareta.sahlin@dbb.su.se) boende på Valhallavägen. 

Medlemmar  i  Örebroföreningen  kontaktar  Björn  Zötterman
(bjorn.zotterman@gmail.com)  boende  i  Grenadjärstaden  eller  Lasse
Hallmén  (lars.hallmen@telia.com)  boende  i  Sörby.  Den  som  bor  i
Örebro tätort kan få boken med gratis cykelbud (= Björn Zötterman). ●
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Stipendiaten Lea Svedskog och
donatorn Göran Götberg

Av Pehr Thermaenius
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När Lea Svedskog fick det första stipendiet ur Göran Götbergs nya fond
hade  hennes  kamrater  bidragit  till  motiveringen  om  musik  och  goda
resultat i naturprogrammet. Foto: Lasse Hallmén.



Göran  Götberg,  Karrostudent  1962  och  före  detta  ordförande  i
Sällskapet Karolinare i Örebro, har givit sällskapet en ny stipendiefond.

”Jag vill gärna belöna dem som har spelat musik och sjungit”, säger han.

Därför fick körsångaren Lea Svedskog det ena av de två stipendierna vid
den första utdelningen på examensdagen 2021. Hon har varit en aktiv
sopran i Karros kammarkör och där har hon fått några av Karrotidens
bästa  upplevelser.  Senast  var  det  under  en konsert  i  Nikolaikyrkan i
juni.

”Det känns lite som att hitta ett annat språk, universellt. Det är nästan
en andlig upplevelse, en inre harmoni”, berättar Lea.

Så är det när kören finner sin klang och det är belöningen för arbetet
under repetitionerna. Hur svårt är det?

”Det kräver att man jobbar med ett stycke. Om man kan sina grejer kan
man slappna av och vara fri i sitt uttryckssätt.”

Som ett idrottslag?

”Skillnaden  är  mindre  än  man  kan  tro”,  säger  Lea,  som  har  spelat
basket. Kören fylls av förväntan om den sista repetitionen går bra.

”Innan vi går fram på scenen tittar vi lite på varandra, förbereder oss.
Sedan är det konsert. Vi koncentrerar oss. Och så, i själva stunden, blir
vi som en röst.”

När Göran Götberg satte upp sin stipendiefond tänkte han särskilt på
eleverna  på  det  estetiska  programmet.  Men  Lea  tog  sin  examen  på
natur, ”så jag fick sjunga på fritiden”. I motiveringen till stipendiet som
bygger på vad kamraterna har skrivit, står det: ”Du är en multitalang
som når fina resultat i naturvetenskapsprogrammet, men också har ett
estetiskt intresse av musik.”

Lea  bestämde sig  för  att  gå  på  Karro  när  skolan  höll  öppet  hus för
niorna.

”Så fort  jag kom in kände jag mig välkomnad av personalen. De var
tillmötesgående, det var en trevlig stämning, man kunde ställa frågor.
Det var rätt plats för mig.”

Lea berättar liksom många andra om Karroandan. Den finns inte av sig
själv utan kräver vård av både lärare och elever och det som krävs är
mer än att hålla upp dörrar för varandra.

”Man måste aktivt vårda den”, säger Lea. 
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Det  sker  på klassråden och initiativen kommer från både lärare  och
elever. Men den viktigaste vården sker varje dag i skolan, berättar Lea.
Om någon har misslyckats på ett prov ger kamraterna stöd och hjälp. 

”Hela klassen tar tag i det. Inför det sista fysikprovet satt vi ett gäng och
pluggade.  Vi  hade  svårt  med  olika  kapitel.  Vi  kunde  förklara  för
varandra. Det viktigaste har varit att vi har kunnat hjälpas åt och kämpa
tillsammans.”

Och när man talar om Karroandan kommer frågan upp: Vad är Karro?
Är det en skola eller är det tre utbildningsprogram som råkat hamna i
samma hus?

”Det är ett Karro”, säger Lea. ”Det finns tre rektorer, men för oss elever
är det bara en administrativ uppdelning. Vi tillhör samma skola, det är
bara att olika personer skickar epost till oss.”

För att behålla Karro som en skola är föreningarna viktiga, säger Lea,
och hon vet själv hur kören bidrar.

”Den har byggt en bro mellan programmen.”

Efter examen tog Lea god tid på sig att välja hur hon ska använda sina
fina betyg. I skolan var matte och fysik viktigast, men biologi var mest
intressant. Hon övervägde att studera biomedicin eller att kanske ta en
studiepaus  för  att  ta  ett  jobb,  ”gärna  inom  service  där  man  träffar
många olika typer  av  människor”.  Till  slut  bestämde hon sig för  att
börja läsa på läkarprogrammet i Örebro.

Och  Lea  ska  förstås  fortsätta  att  sjunga,  förhoppningsvis  i  Karros
kammarkör. Några av dem som har tagit examen brukar vara kvar för
att hjälpa till att bygga upp en ny kör.

• Göran Götberg har givit 500 000 kronor till Sällskapet Karolinare i
Örebro.  Fonden ska varje  år  dela  ut  ett  eller  två stipendier  à  5  000
kronor.  Årets  andra  Götbergstipendiat  är  Enja  Stenhem.  Hon  är
dansare och tog examen i det estetiska programmet. ●
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Karropennan
Av Pehr Thermaenius

Juryn för Karropennan var imponerad av den poesi som Karros elever
bidrog med i våras. Och den text som juryn valde ut var dikten Att leva
– vilket  också var årets tema.  Författare är  Julia Pietrzak Rådström,
som tog examen som musikestet.

Julia  är  den  sjunde
vinnaren  i  Karropen-
nan,  som  är  Karros
årliga  skrivartävling.
Hon  fick  stipendium
och  hon  får  sin  text
tryckt  i  boken  Karro-
pennan  tillsammans
med  alla  andra  texter
som  eleverna  skickade
in. I år kom 43 bidrag.
Elever  på  estetiska
programmet ska illust-
rera  texterna  med
fotografier  i  boken,
som ska komma i höst.

För  Julia  blir  detta
första  gången  hon  får
se  en  av  sina  texter  i
tryck,  men  många
andra  texter  har  hon
framfört  i  låtar,  ofta
tillsammans  med
bandet Foajén.

Så här berättar Julia om sin dikt Att leva:

”Den handlar om vad det innebär att leva och att inte leva. Jag tänkte på
ett sätt att leva som vore enklare, men som inte vore att leva tillräckligt
mycket.”

”Man måste våga känna och tänka på det som är jobbigt för att kunna
leva.”
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Julia  Pietrzak  Rådström  fick  stipendiet  Karropennan  i
våras. Hon sjöng på Örebro-Karolinarnas möte i aulan i
juni, kompad av Jakob Linnér. Foto: Lasse Hallmén.



Varför skriver du poesi om detta? Skulle det inte gå lika bra att säga det
just som du sa det nu?

”Skillnaden är att poesi känns mer. Man får fram mer känslor än i ett
samtal. Det är få men stora ord i stället för en vanlig konversation. Man
vrider  det  till  något  som  får  läsaren  att  känna.  Med  de  rätta
formuleringarna är det lättare att få ut den stora känslan.”

I  just  denna  text  kom  de  där  rätta  formuleringarna  ovanligt  lätt,  i
baksätet på en bil på resa mellan Stockholm och Örebro. Julia hade just
sett inbjudan till Karropennan och ville delta. När hon började skriva
kom denna text.

”Så  tankarna  fanns  väl  där,  eftersom  det  gick  så  fort.  Det  hände  i
stunden.  Jag  började  skriva  ned  liknelser  och  kontraster,  lösryckta
meningar. Sedan ändrade jag för att det skulle bli en röd tråd, så att det
hängde ihop.”

Innan Julia kom fram till Örebro var hon klar med  Att leva och hade
skickat in texten till Karropennan.

Det mesta som Julia skriver är  sångtexter till  musik, som hon också
skriver  själv  –  ”det  är  där  mina  tankar  kommer  ut”.  Hennes
gymnasiearbete var ett orkesterstycke med en egen text, som framfördes
av  Svenska  kammarorkestern.  Texten  handlar  om  hopp.  Det  är  en
positiv text, liksom Att leva.

Under tiden på Karro har hon sjungit med andra musikesteter i bandet
Foajén. Nu skingras bandet när medlemmarna har givit sig i väg åt olika
håll, men de tänker i alla fall hålla ihop när det blir tillfälle.

Själv gav sig Julia i väg efter sommaren till Stockholm och Kaggeholms
folkhögskola. Där ska hon studera musik, särskilt ensembelspel. Hennes
första instrument är sången och hon spelar också fiol och piano. Hon
har ingen lång plan för vad hon ska göra framöver, men vill på något
sätt hålla på med musik, antingen som sitt yrke eller vid sidan om ett
annat yrke.

Och stipendiet, 1 000 kronor, vad gör du med det?

”Jag har lagt  pengarna på mitt  konto för  att  använda dem till  något
förståndigt under året på folkhögskolan.” ●

17



Att leva
jag kanske skulle  
doppa tårna i drömmarnas land  
låta det svalka min trasiga kropp  
kanske skulle  
hjärtrytmen vaggas till ro   
av det böljande   
jag skulle kunna  
vila i glömskans trygga famn  
koka soppa på det förflutna   
springa baklänges över tidens sand  
låta strömmen ta mig  
produkten av generationers misstag  
jag skulle  
styra undan solkatter  
med en enkel handrörelse  
styra undan fåglarna  
tysta sången  
jag skulle kunna  
stadga mig nånstans  
i skymningslandet  
skjuta upp uppvaknandet  
låta vårens knoppar frysa  
jag kanske skulle  
frånsäga mig kärlekens alla törnar  
sätta solens välkomstdrink på vänt  
släcka alla eldar  
med nattens melankoli  
jag kanske borde  
stanna där  
omfamnas av det svarta  
så att jag inte saknar ljuset  
jag har inte tid  
orkar inte sakna  
 men vore det verkligen  
                                      Att Leva? ●
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Året på Karro
Av Åke Johansson, rektor för Estetprogrammet

Med  föregående  läsår  i  minnet,  då  Karolinska  gymnasiet  gick  från
undervisning på plats till undervisning via dator på distans, fanns stora
förhoppningar  om  att  läsåret  20/21  skulle  bli  annorlunda.  Men
pandemin fanns fortfarande kvar efter sommaren, och det visade sig att
läsåret skulle bli fyllt av restriktioner, fjärrundervisning och skolarbete i
hemmen. Både lärare och elever genomförde stora delar av kurserna via
dator från sina hem. Eleverna satt vid vardagsrumsbord eller låg i sina
sängar  på  tonårsrummen  och  följde  lektionerna.  En  del  aktivare  än
andra.

Uppropet i augusti för årskurs ett genomfördes klassvis på skolgården,
där  de  nya  klasskamraterna  och  mentorerna  höll  avstånd  medan
introduktionen pågick.  Elever i  årskurs  två och tre  fick gå direkt  till
klassrummen och den sedvanliga kramfesten under återseendet i aulan
uteblev.

Ganska snart fick eleverna följa undervisningen en vecka i skolan och
två  veckor  hemma.  Fjärrundervisning  innebar  att  eleverna  följde
lektionerna i realtid via sin dator. De lyssnade på lärares föreläsningar
eller tittade på filmer eller olika bilder och klipp via datorn. De gjorde
uppgifter enskilt eller i grupp för att sedan digitalt skicka in sina svar
eller texter till läraren. Det var den form som gymnasieskolorna valt för
att bedriva undervisningen under pandemin. Vissa ämnen och kurser
var enklare än andra att genomföra via dator.

Det har sagts att fjärrundervisning är den största lärarfortbildning som
genomförts för skolans personal. Lärarnas digitala kunskaper sattes på
prov och förbättrades enormt. Uppgiften var att ge eleverna en variation
i fjärrundervisningens digitala vardag. Olika elever har reagerat olika på
fjärrundervisningen. Vissa har trivts alldeles utmärkt, medan andra har
önskat att få vara i skolan, för att sitta i klassrum i lugn och ro. Ibland
har lägenheterna varit  trånga, eller så har hela familjen varit  hemma
och  jobbat  på  distans,  och  då  kunde  skolan  erbjuda  lugna  lokaler.
Ibland  kunde  skolan  erbjuda  stöd  och  hjälp  i  olika  former.  En  av
åtgärderna har varit att öppna skolan för en del av de elever som haft
behov av en annan miljö än hemmiljön för studier, och där har skolan
även gett hjälp på ett sätt som vi inte haft möjlighet till via dator.
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Årets första arrangemang brukar vara Nattinnebandyn under en kväll
och natt i november. Även personalen brukar delta med ett lag. Men på
grund av restriktionerna fick turneringen ställas in. 

Från månadsskiftet november–december fick eleverna vara hemma och
studera på distans i större utsträckning under resten av läsåret. Vissa
kurser  främst  på  det  Estetiska  programmet  men  även  på
Samhällsprogrammet och Naturprogrammet genomfördes som vanligt,
då det fanns uppenbara svårigheter att genomföra kurserna på distans
med  kvalité  och  på  ett  sätt,  som  gjorde  det  möjligt  för  lärarna  att
bedöma elevernas kunskaper.

I november genomförs årligen Öppet Hus för att  visa upp skolan för
elever  som  står  i  begrepp  att  välja  gymnasieprogram.  Även  det  fick
ställas  in  och  med  det  också  all  marknadsföring.  Inga  elever  från
grundskolan hade möjlighet att besöka skolan för att se på lokaler eller
följa  undervisningen.  Personalen  slog  mer  eller  mindre  knut  på  sig
själva, för att hitta olika alternativ att visa upp skolan för presumtiva
elever.  Filmer och direktsändningar på Youtube, där vi även i  realtid
kunde svara på frågor var ett av alternativen. En del av filmerna finns
fortfarande på skolans hemsida och kan fungera även följande år.

Det  program  som  enligt  elevernas  utvärderingar  tappade  mest  på
pandemin var Estetiska programmet. Ett program som till stora delar är
ett upplevelseprogram, men även ska utbilda eleverna i publikkontakt
genom olika utställningar och föreställningar. Men allt detta måste vi
slopa till följd av restriktionerna.

Arbetet på ledningsgruppsnivå har till stora delar fokuserats på att få
budgeten i balans, vilket inneburit att flera anställda fått sluta eller byta
arbetsplats. Det främsta skälet är att skolans elevantal sjunker. Under
läsåret  21/22  förväntas  det  ligga  på  cirka  870.  Och  då  välkomnar
Karolinska  gymnasiet  det  nya  program  som  placerats  på  skolan,
Naturbruksprogrammet.  Det  är  första  årskursen  som  läser
gymnasiegemensamma  ämnen  på  Karolinska  gymnasiet  och  övriga
kurser på Kvinnersta-området.

Under den sista månaden av läsåret lättade restriktionerna något och
skolan fick möjlighet att kalla in elever till  nationella prov, EU-vecka
och skolavslutningar.  Men avslutningarna genomfördes klassvis,  med
avstånd  och  enligt  restriktionerna.  Ett  elevarrangemang  som
genomfördes  var  det  traditionella  Karrosimmet  i  slutet  av  maj.  Åtta
elever  i  taget  fick  ta  sig  fram  och  tillbaka  mellan  Olaiplan  och
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Slottsparken genom Svartåns grumliga vatten och steniga botten. Ära
och berömmelse samt en påse godis till snabbaste simmare.

Studentavslutningen skedde traditionsenligt i aulan, men med bara en
klass åt gången. Det blev ett mer personligt avslut än i en fullsatt aula,
men båda varianterna har sina fördelar. Sedan utspring genom porten
mot Olaigatan, som traditionen bjuder.

Nu  är  det  är  bara  att  hoppas  att  vaccinationer  och  minskad
smittspridning kan få verksamheten på Karolinska gymnasiet att återta
former som mer liknar det normala under det kommande läsåret. ●

Sällskapens stipendier 2021
Gellerstedtska fonden:  Klara Stenman, NAC18; Maaike van Huisstede
Welvart, NAC18; Salma Qaalib, NAA18; Alba Ekström, ESB18; Simon
Strandahl, ESA18.

Widlundska  fonden:  William  Eriksson,  SAIR18;  Märta  Nordström
Domert,  SAB18;  Ellen  Örtstam,  SAIR18;  Johannes  Hermansson,
SAC18; Ellen Carlberg, SAD18.

Nyllets kamratstipendium: Sigrid By, SAD18.

Ursings fond: Leo Hadders, SAIR18.

Ericssons fond: Alma Elofsson, ESB18.

Göran Göthbergs fond: Lea Svedskog, NAA18; Enja Stenhem, ESA18. ●
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Vaktis Svensson
Av Pehr Thermaenius

På  den  här  bilden,  troligen
från slutet av 1930-talet, står
Karros vaktmästare Per-Erik
Holmquist  med  skolans
nyckelknippa  i  handen.
Bredvid  honom  står  hans
maskinist,  Nils  Svensson.
Drygt  tio år  senare tog Nils
Svensson  över  nyckel-
knippan  och  blev  Karros
vaktmästare  –  eller  Vaktis,
vilket är en finare titel.

Nils  Svensson  kom  till
Karro 1933, då han var 34 år.
Han  hade  varit  vapensmed
på  I3,  men  när  försvars-
makten  krympte  i  slutet  av
1920-talet  blev  han
förflyttad  till  ett  jobb  som
förrådsvaktmästare. Han såg
inte  sin  framtid  i  förråden,
så  han  sökte  jobbet  som
maskinist på Karro. Över 70

personer sökte jobbet. Det var många som ville ha en stadig anställning
i  skolan  detta  år  då  arbetslösheten  toppade  under  1930-talets
ekonomiska kris.

Bland alla dessa sökande valde Karro att anställa Nils Svensson. Rektor
Tage Koraen signerade antagningsbeviset och det visade sig vara ett gott
val. År 1949, efter 16 år som maskinist, blev Nils Svensson vaktmästare
efter Per-Erik Holmquist och stannade på Karro tills han tog pension
1964. Han arbetade på Karro i 31 år.

Nils  Svenssons  yngste  son  Björn  har  tillsammans  med  sina  syskon
samlat ett stort material om sin pappa, som de delar med sig av för den
här artikeln. Så här säger Björn om Vaktis Svensson och hans Karro:
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”Skolan var hela hans värld. Han var gift med arbetet. Gamle kungens
valspråk kunde ha varit vår pappas: Plikten framför allt.”

På  hösten  1933  flyttade  Nils  Svensson  och  hans  fru  Thyra  in  i
maskinistens  bostad,  en trappa  upp i  det  hus som nu heter  Stugan.
Thyra avled 1941. Nils Svensson gifte om sig 1942 med Sigrid. De fick
fyra barn, varav Björn är yngst, född 1948. Han tog studenten på Karro
1967.

Familjen bodde  kvar  en  trappa  upp även  sedan  Nils  Svensson  blivit
befordrad  till  vaktmästare  och  därmed  berättigad  att  flytta  ned  till
vaktmästarbostaden. För en stor familj  var det  en liten lägenhet,  två
rum och kök på 55 kvadratmeter. Badrum hade de i Gymnastikhuset,
där det också fanns tvättstuga.

Att bo på jobbet var nödvändigt för maskinisten och vaktmästaren. De
skulle  till  exempel  sköta  värmepannan,  först  i  Huvudbyggnadens
källare, senare i Nybyggnaden. Pannorna eldades länge dels med koks,
dels med ved. Vedstaplarna tog upp det mesta av skolgårdens norra del.
De långa vedklabbarna lassades ned till pannorna genom en lucka mitt
på Nybyggnaden. 
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Detta är en bild av arbetet med att hålla varmt på Karro när skolan eldades med ved.
Bilden är från 1943 och veden är staplad på skolgården i väntan på en kall vinter. Veden
lassades  in  till  pannrummet  genom  en  lucka  på  Nybyggnadens  långsida.  Bildkälla:
Örebro stadsarkiv. Foto: Axel Skog. Bilden är beskuren.



Nils Svensson hade ett hårt jobb med pannorna. På vintrarna lade han
in  ny  ved  klockan  10  på  kvällen  och  klockan  4  på  morgonen.  På
söndagseftermiddagarna  började  han elda  för  att  få  skolan  varm till
måndag morgon. Veden låg utan täcke på skolgården och ibland blev
den sur. Då måste Nils Svensson ta till bensin för att få eld i pannan.
Det var ett farligt arbete.

Allt  skulle  han bestyra.  Bland hans uppgifter  var  att  trampa luft  till
orgeln i aulan vid morgonbönen och att dra upp pendylen i  rektorns
rum på söndagarna. När kollegiets möten behövde stimulans gick han
till Hälls konditori för att hämta en korg med kaffe och goda tillbehör.
På höstarna måste han komma ihåg att stänga av vattnet i fontänen på
Nybyggnadens södra gavel innan det frös. 

Karroskutten  på  lördagskvällar  var  populära,  men  det  var  nog  inte
många av dem som kom för att dansa som tänkte på vilket arbete som
krävdes  före  och  efter.  På  lördagens  eftermiddag  var  det  Vaktis
Svenssons  uppgift  att  lägga  ut  masonitskivor  för  att  skydda
gymnastikgolvet. Och på söndag förmiddag kom Karros städerskor för
att under Vaktis ledning röja upp.

”Sedan blev det kaffe med dopp i vårt kök för alla som hjälpte till. Det är
minnen  som  alltid  finns  kvar”,  berättar  Björns  storasyster  Christina
Jacobson.

Hans  Ursing skrev i  Örebro-Karolinaren 2009 om sin  pappa Urban,
som under hela sin tid som rektor 1942 – 1962 hade Nils Svensson i
skolan:

”En annan personlighet  som i  kraft  av  sin robusta  och humoristiska
natur betydde mycket  för  atmosfären i  skolan var vaktmästaren Nils
Svensson,  som på ett  vänligt  sätt  tog vanartiga skolgossar i  örat  och
återförde dem till ordningen.”

Av det som berättas om Vaktis Svensson och av de bilder som finns av
honom  handlar  det  mesta  om  studentexamen  och  realexamen.  Den
tiden på våren var årets höjdpunkt för honom. Det var Vaktis som såg
till att alla mössor fanns på plats i de rätta storlekarna. Det var också
han som ställde i ordning gymnastiksalen för skrivningarna med skivor
på  golvet  och  med  bord  och  stolar.  Sedan  fick  han  ge  abiturienter
lyckosparkar in till skrivningarna. På examensdagarna banade han väg
genom väntande familjer och vänner på Olaigatan för att ge plats för de
vita och grå mössorna, som strömmade ut genom Karros port.
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Och så  var  det  cigarrerna.  Vaktis  Svensson  tände cigarrer  åt  de  nya
studenterna där de satt i sina fantasirika fordon på väg hem från Karro
en  sista  gång.  Vi  vet  inte  när  denna  tradition  föddes.  En  uppgift  i
Nerikes Allehanda från 1961 säger att  Nils  Svensson då under tio år
hade fått studentcigarrer av Bergqvists tobakshandel på Järntorget. Det
tyder på att Vaktis började tända cigarrer snart efter sin befordran till
vaktmästare 1949. Först skedde det på Järntorget, senare på Stortorget,
vid Engelbrekt.

När de första flickorna tog studenten på Karro 1964 var frågan: Kan
man bjuda färska studentskor på cigarr.  De flesta av dem valde att  i
stället bli serverade cigaretter i eleganta munstycken. Men inte alla. 

”En del – jag – var lite kaxigare och ville följa traditionen med cigarr”,
berättar Karin Magnusson, som hette Källander när hon tog studenten. 

Flickorna som tog examen 1964 föredrog cigaretter i eleganta munstycken. Utom Karin
Magnusson, Källander som student, som rökte cigarr.

Nils Svensson tycks ha tänt sina sista studentcigarrer 1967 och en av
dem som då fick känna på aromen var sonen Björn.

Vaktis  Svensson  blev  avtackad  vid  våravslutningen  1964.  Han  fick
Kungliga  Patriotiska Sällskapets  guldmedalj  och  många  andra gåvor.
Kollegiet gav honom en bok om Närke och skrev en dedikation:

”Till Nisse, vår outtröttlige och avhållne vaktmästare.”

Under mer än 30 år tjänade han tre rektorer: Tage Koraen anställde
honom, Urban Ursing upphöjde honom från maskinist till  Vaktis och
Carl Olof Bergström sa farväl. För tusentals elever var han en fast punkt
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i  skolan.  När  det  var  dags  för  klassfoto  hämtade  många  klasser  sin
Vaktis för att få med honom på bilden. Lärare brukade också vara med
på bilderna, men bara Vaktis fick en arm på axeln.

Som pensionär  från  Karro  tog  Nils  Svensson  några  deltidsjobb  som
vaktmästare hos studentkåren och förskoleseminariet. Han avled 1974.
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Denna  och  flera  andra  klasser  ville  att  Vaktis
Svensson skulle vara med på deras klassbild. Året var
1957. Bildkälla: Örebro stadsarkiv.



Två starka minnen av Vaktis

Klas Funke berättar hur kristendomsläraren Inge Lagerstedt gav många
tillfällen till att träffa Vaktis Svensson.

”Jag kom till  14 på Karro hösten 1956 och blev då av någon konstig
anledning utsedd och vald till ordningsman. I 14 hade vi prosten Inge
Lagerstedt  i  kristendom.  Han  blandade  vidsynthet  och  varmt  hjärta
med ett humör, som kombinerat med fysisk styrka ställde till problem
ibland.  Han  var  ju  under  den  här  tiden  vid  cirka  50  års  ålder,
distriktsmästare i kulstötning.

Vi märkte ganska snart att han hade ett sådant humör och vi var snabba
att missbruka det och trigga honom. När han kom upp i varv utbrast
han: 

’Tysta! Drummelfasoner!’, samtidigt som han daskade pekpinnen – av
trä – i  katedern. Där spelade styrkan in så att pekpinnarna klarade i
snitt två kristendomslektioner. 

Min  uppgift  som  ordningsman  var  då  att  hos  Vaktis  lämna  den
splittrade och få en ny pekpinne, varvid Vaktis kommenterade: 

’Har ni haft Lagerstedt igen?’

Om man då dristade sig att skämta lite så visste man att det gällde att i
rätt stund hoppa undan för att undvika en spark i baken.”

- - -

Pehr  Thermaenius  berättar  hur  Vaktis  Svensson  skickade  ut
Karropiltarna i livet långt innan de tog examen.

”En  gång  i  realskolan  var  min  skolmössa  försvunnen  från  kroken  i
korridoren. Jag gick till Vaktis för att fråga efter den – och där var den.
Jag vet inte säkert, men nog fick jag för mig att han själv hade hämtat
den.

Så tog han min mössa och tryckte ned den hårt på mitt huvud. Och så sa
han, som i en ceremoni: ’Nu har vaktmästare Svensson satt mössan på
ditt huvud, så nu kommer det att gå bra för dig i livet’”. ●
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Kronprinsens pokal
Av Lars Friman

Vid 1962 års final i Kronprinsens pokal mellan Karro och Borås läroverk
fanns det  bortåt  20 000 åskådare på Råsunda.  Publiksiffran hängde
givetvis  på  att  matchen  gick  som  ”förspel”  till  landskampen  mellan
Sverige  och Danmark.  Trots  den krävande ramen var det  ingen som
skakade  av  nervositet  över  att  för  första  gången  i  sitt  liv  få  beträda
Råsundas klassiska fotbollsmark. ”Now or never”, var Karros valspråk,
berättar  centerhalven  och  lagkaptenen  Kenneth  Hammargren.  Nio
spelare skulle sannolikt ta studenten till våren och det var nu den stora
chansen inföll.

Kenneth berättar att vägen till finalen var allt annat än smärtfri i denna
anrika cupturnering, instiftad 1914 av dåvarande kronprinsen Gustav VI
Adolf  och  nu  arrangerad  av  Svenska  Fotbollsförbundet,
Skolidrottsförbundet och Dagens Nyheter: 

”Gymnastikdirektör  Holger  Krabbe,  vår  coach,  påminde  oss  om  alla
fallgropar.”

Att konkurrensen var hård med nära 100 läroverk anmälda och cirka
1000-talet spelare, talade sitt tydliga språk. Fyra läroverk hade tidigare
vunnit  turneringen  två  gånger  bland  andra  Borås.  Karro  hade  en
cupvinst tidigare, nämligen 1951. 

”Nu elva år senare tyckte laget att det var dags igen, i synnerhet som vi
sedan  två  år  tillbaka  blivit  ett  läroverk  för  både  tjejer  och  killar.
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Karros kapten Kenneth Hammargren lyfte Kronprinsens
pokal 1962. Foto: Nerikes Allehanda 



Sannerligen på tiden. Att vi nu äntligen lyckades gå hela vägen berodde
mycket  på  lagets  spelskicklighet,  men  också  på  en  otrolig  vilja  och
sammanhållning som kryddades med inlevelse, passion och en förmåga
att aldrig ge upp”, säger Kenneth.

Karros spelare kom från etablerade klubbar i seriesystemet som Örebro
SK, Forward, Rynninge, Frövi, Eyra och Adolfsberg, förutom klubblöse
men bollsäkre högerbacken Lars Ottner. Kenneth var något av dirigent i
försvaret.  Ytterhalvorna  Svante  Karlsson  och  Christer  Arewång  var
slitvargar  av  rang  och  yttrarna  Lars  Borneskog  och  Johnny  Larsson
kompletterade  den  mycket  spelskickliga  innertrion  Lars  Wieveg,
centern  och  pådrivaren  Benny  Lennartsson  och  tekniske  Lars  Åke
Mossing. Lägg därtill målvakten Bosse Wendt som blev bättre för varje
match.

Taktiken  överlät  Holger  Krabbe  till  spelarna  åtminstone  i  stort  sett.
Eftersom det inte fanns tid till gemensam träning var det viktigt med
lagkänsla  och  sammanhållning.  Benny  Lennartsson  skötte  en  hel  av
peptalket  inför  matcherna  och  stämningen  drevs  upp  med  rop  och
dunkande i väggarna till omklädningsrummet innan planen äntrades.

Alla  spelare  hade  enats  om  att  öka  tempo  vid  inkast,  hörnor  och
insparkar för att köra över motståndarna.

Det  är  förenat  med  stora  svårigheter  att  genomföra  en  så  här  stor
turnering  där  hänsyn  måste  tas  till  skolarbetet,  rektor,  pappor,
mammor, läxböcker och mycket annat. En hård bestämmelse sa att alla
oavgjorda matcher måste avgöras genom straffsparkar, eftersom tiden
inte räckte till omspel. 

I  premiärmatchen  mot  Karlskoga  på  Örnsro  kärvade  det  ordentligt.
Dessa värmlänningar från Örebro län har ofta för vana att till vilket pris
som helst besegra Örebro. Nu hade Karlskoga dessutom ett skickligt lag
med  Curt  Edenvik  som  centralgestalt.  Trots  dåligt  spel,  kanske
premiärnerver från Karros sida,  lyckades Karro vinna med 4–3 efter
straffläggning. Det hade stått 2–2 vid full tid. Laget pustade ut lyckliga
över att publiken slapp skandera tidigare års ramsa: ”Fast vi nu går hem
och gråter, nästa år vi kommer åter”. Därefter besegrades Kristinehamn
borta med 1–0 och Norra Latin hemma med 4–0.

Till matchen mot Nyköping hade extrabussar satts in från Karro med
förväntansfulla fans som hejade fram skolans lag till  seger med 4–1.
Sedan var det dags för semifinal hemma på Örnsro mot uppskrivna och
något självsäkra Falun. 
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”Vi fotograferades i ett klassrum på Karro. Pressen hyllade oss och laget
var sannerligen laddat inför matchen som skulle bli den bästa dittills”,
berättar Kenneth.

Över  1 000  åskådare  på  Örnsro.  Läktarstaketet  rasade  ihop.
Hejarklacksledaren Urban Allard drog upp stämningen på läktaren och
hejaramsor som ”Karro bäst i Svea Rike, spelar fotboll utan like”, ekade
över halva Örebro. 250 elever från Falu läroverk blev allt tystare. Karro
vann med 4–0 och  laget  hyllades  efteråt  välförtjänt  av  hemma-  och
bortapressen. 

Kenneth Hammargren tyckte spelet stämde perfekt både i försvar och i
kedja. 

Inför  finalen på Råsunda mot  Borås  söndagen den 28 oktober  hade
Karro  alltså  12–1  i  målskillnad  i  de  tre  senaste  matcherna.
Imponerande! Och lovorden staplades på varandra.

Det var alltså Karro och Borås som nådde fram till 1962 års final.  Borås
Läroverk, som året innan förlorat i finalen mot Köping, tänkte nu nå sin
tredje vinst i Kronprinsens historia. Men Karro ville annat. 

Laget åkte tåg på förmiddagen till  Stockholm för finalen på Råsunda.
Men strax före matchen hade det regnat och finalen skulle flyttas till
Kristinebergs IP. Bedrövligt tyckte spelarna. Men regnet upphörde och
matchen fick äntligen spelas inför storpublik. 

Matchen inleddes trevande. Efter fyra minuter tog Borås ledningen med
1–0. Men Karro kom igen. Spelet blev allt bättre och kämpainsatsen var
enorm. Efter snabb kvittering av högeryttern Johnny Larsson lossnade
det ordentligt. Benny och Mossing utökade målskörden. Halvskadade
Lars Ottner fick en fullträff med ett skott med sitt inte skadade ben och
4–1 var ett  faktum . Det  blev en brännhet projektil,  som via ribbans
underkant  borrade  sig  i  mål.  Sedan  utökade  Kenneth  Hammargren
målskörden med en straffspark till 5–1. Detta var siffror som inte under
modern  tid  inträffat  i  en  Kronprinsfinal,  enligt  Karl  Liljequist,
signaturen Allison i Dagens Nyheter.

Ett  stort  löfte  i  Karros  lag  var  den  framfusige  centern  Benny
Lennartsson.  Även  centerhalven  Kenneth  Hammargren  avslöjade  en
förmåga betydligt över det vardagliga och i samma andedrag kan man
också säga att en talang som målvakten Bo Wendt (lillebror till Örebro
SK:s ryktbare center Leif Wendt) och en framåt herre som högerinnern
Lars Wieveg såg ut att ha alla möjligheter att gå långt.
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Karros seger med 5-1 innebar att det var andra gången som Karro stod
som segrare. Förra gången var 1951. 

Svenska Fotbollsförbundets ordförande ”Farsan” Sandberg och andra
experter menade att en mer kvalificerad segrare än Örebros Karrolag ej
framträtt under modern tid i denna tävling. ”Farsan” Sandberg menade
att  hans  eget  skollag  från  1937  inte  skulle  haft  en  chans  mot  årets
mästare från Karro. Det var fullfjädrad fotboll 1962 i jämförelse med
1937. Han var imponerad av hur passningssäkra Karrospelarna var och
att de kunde hålla tempot uppe.

Karl Liljekvist i DN menade att det i skolsammanhang alltid kommer an
på  grabbarna  själva  om de  efter  avslutad  tjänstgöring  med geografi,
modersmål, matematik och dylika ämnen har kvar sitt fotbollsintresse
och  får  tid  över  att  ägna  läderkulorna  sitt  fortsatta  intresse.  Svensk
fotboll  skulle  av  flera  skäl  ha  nytta  av  att  skolspelarna  fortsatte  på
fotbollsplanerna.

DN:s  reporter  påminde  också  om  gymnastiklärarna  som  lägger  ner
mycket  av  sin  tid  som ”arbetare  i  fotbollens  vingårdar”,  till  exempel
Holger  Krabbe  på  Karro  i  Örebro,  och  hans  kollegor  i  de  andra
skollagen. 

Holger Krabbe och ledaren för Borås var överens om att det troligen
skulle  bli  andra  mästare  1963  eftersom  åtta–nio  spelare  skulle  ta
studenten  1963  och  fotbollsspelarna  också  var  duktiga  med
läxböckerna.

Efter matchen blev det segermåltid på en restaurang i Stockholm och
utdelning av priser. Några av spelarna minns det som att det var på Den
Gyldene Freden. Med rubriker i pressen efteråt som ”Karros mästarlag,
bästa skollaget i fotboll genom tiderna” kände spelarna en stor lycka och
glädje.

Några dagar senare hyllades laget vid en morgonsamling i Karros aula
av  jublande  elever  och  stolta  lärare.  I  egenskap  av  lagkapten  fick
Kenneth  Hammargren  äran  att  överlämna  Kronprinsens  pokal  till
Karros rektor Carl-Olof Bergström. Målet var nått!

Spelare  1962 var:  Bo  Wendt,  Lars  Ottner,  Göran  Stralström,  Svante
Karlsson,  Kenneth Hammargren,  Christer  Arewång,  Johnny  Larsson,
Lars  Wieveg,  Benny  Lennartsson,  Lars-Åke  Mossing  och  Lars
Borneskog. ●
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60 år med Karro - några glimtar
Av Sven Georg Ericsson – en gång kallad Kalifen

Våren 1961 sökte jag anställning som matematik- och fysiklärare på det
dåvarande Karolinska högre allmänna läroverket. Jag hade då arbetat
ett  år  på  Kungsholmens  läroverk  i  Stockholm  och  pendlat  mellan
Uppsala och huvudstaden. Bristen på utbildade lärare i mina ämnen var
mycket  stor  och  det  fanns  många  tjänster  att  söka.  En  kollega  på
Kungsholmen undrade dagen efter det att jag skickat min ansökan hur
dags  posten delades  ut  i  Örebro.  ”Du skall  få  se  att  dom ringer  dig
snart”.  Det  stämde.  Redan på förmiddagen ringde rektor  Ursing och
erbjöd mig anställning på Karro. 
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Under tiden 1961 – 1998 var Sven Georg Karrolärare i
ämnena matematik, fysik och filosofi. Efter sin tid som
lärare  håller  han  kontakt  med  skolan  genom
pensionärs-föreningen och Karolinare i  Örebro. Foto:
Lasse Hallmén.



Välkomnandet blev också hjärtligt och jag fick hösten 1961 ta hand om
två avgångsklasser i fysik, vilket jag inte kände mig riktigt behörig för.
Extratimmar tackade jag dock bestämt nej till. Efter en tid fick jag klart
för mig hur förödande bristen på utbildade lärare var. 

”Vi hade ingen riktig fysik i fjol – du får börja med förra årskursen”, sa
eleverna i en av sistaringarna. 

I de två högsta ringarna på de fyraåriga linjerna gick det bara pojkar
medan  flickor  kommit  in  i  de  två  lägre.  Studentexamen  och
överläggningar  med  censorer  blev  en  mycket  intressant  upplevelse
våren 1962.

Liksom på Kungsholmen var det också på Karro i Örebro stor debatt om
enhetsskolereformen.  Sammanhållna  klasser  och  i  stort  sett  kravlös
uppflyttning till  högre klass  och  stadium var  signifikanta inslag  som
avstyrktes av en praktiskt taget enig lärarkår i läroverken. 

”Det strider mot vår samlade pedagogiska erfarenhet”, skrev ett enigt
Karrokollegium. 

Riksdagen klubbade emellertid reformen våren 1962 i enlighet med den
så kallade Visbyöverenskommelsen. Alla sorters realskolor, flickskolor
och realskoledelarna i läroverken avskaffades. 

“Ur led är tiden”, sa rektor Ursing, som själv gick i pension denna vår.
Kollegiet festade av sin chef, som liknats vid en romersk centurion, med
en smokingmiddag på Frimurarlogen.

Studentexamen fortsatte fram till 1968 med censorer och examensprov.
Som  lärare  trivdes  jag  utomordentligt  bra  och  som  situationen  var
tackade  jag  inte  längre  nej  till  extratimmar.  En  hel  del  av  dem fick
fullgöras på Karolinska aftonskolan där Urban Ursing fortfarande var
rektor. Ekonomiskt var dessa år lysande för många lärare – i synnerhet
för oss i  naturvetarbranschen.  Viss lärarutbildning förlades  också till
Örebro  och  där  blev  jag  flitigt  anlitad,  vilket  också  var  ekonomiskt
fördelaktigt. 

På  studenttiden  i  Uppsala  var  jag  mycket  engagerad i  internationell
politik och bland annat en tid ordförande i Utrikespolitiska föreningen.
Vi var med i en kampanj för ökat u-landsengagemang och tio år senare
1968 fick jag själv chansen att ta handgriplig del. Uppsala universitet
hade i samråd med Sida startat en utbildning av lärare i matematik och
naturvetenskap i Nairobi, Kenya Science Teachers College. Här kom jag
att arbeta som utbildare av matematiklärare under fyra år 1969 – 1972.
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Det var upplevelserika och synnerligen stimulerande år både för mig
själv och min familj.

När jag kom tillbaka till Karro 1973 hade enhetsskoledelen flyttat ut till
Vivalla  och  gymnasiedelen  var  också  förändrad,  bland  annat  genom
tillkomsten av det nya ämnet Naturkunskap. I korthet innebar detta att
fysiklärare också skulle undervisa i Biologi och vice versa.  I detta läge
räckte underlaget inte till  för de ordinarie lärarna i  mina ämnen. De
flesta  fick  slå  sig  på  Naturkunskap,  men  jag  som  läst  lite  filosofi  i
Uppsala fick undervisa i detta ämne. Ingen behörig filosofilärare fanns
då på Karro. 

I  skolpolitiska  sammanhang
har  jag  ofta  betonat  vikten  av
gedigna  ämneskunskaper  hos
lärare  och  så  småningom  fick
jag  chansen  att  läsa  in  80
poäng i filosofi vid Stockholms
universitet. I efterhand kan jag
säga att jag skäms över en del
av  mina  lärarinsatser  på  den
tiden  jag  ”kvackade”  i
filosofiämnet.  Med  tiden  blev
filosofi mitt roligaste ämne, i all
synnerhet  om man  fick  ha  en
klass  även  i  matematik  och
fysik.  Dessa  ämnens  anknyt-
ning  till  filosofiämnet  är
mycket  större  än  vad  många
känner  till.  I  samband  med
yrkesval  sägs  det  ibland  att
man  har  lyckats  om  man  får
betalt  för att  göra sådant man
skulle velat göra ändå. För mig
var det så när jag fick ha elever
i de tre ämnena Ma, Fy och Fs. 

De sista åren som Karrolärare
blev inte fullt så roliga till följd av skolreformer, som bland annat gjort
gymnasiet till  en förlängd grundskola. Jag fick ibland ta emot elever
som  inte  ens  behärskade  mellanstadiets  matematik  och  dessutom
hävdades det att traditionell undervisning var förkastlig. Eleverna skulle
söka kunskap själva och arbetssättet var väl så viktigt som innehållet. 
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Sven  Georg  har  spelat  basket  på  Karro  sedan
han kom till skolan 1961. Här är han i en match
mot Karros flickor i Bollhuset 1963. Foto: Pehr
Thermaenius.



Jag skrev många skolpolitiska artiklar  i  Dagens Nyheter på 60-talet.
Den termin jag pensionerades, 1998, fick jag runda av med en artikel på
DN:s  ledarsida.  Tesen  om  att  arbetssättet  är  viktigare  än  innehållet
döpte  jag  till  “flumpedagogikens  fundamentalsats”.  Den  har  en  rad
följdsatser.  Efter  de  påtagligt  försämrade  skolresultaten  och  Pisa-
chocken  2013  har  det  skett  en  väsentlig  tillnyktring  inom  svensk
skolpolitik  även om många  fortfarande  anser  att  jämlikhet  är  väl  så
viktigt som kunskaper.

Efter pensioneringen har jag haft kontakt med Karro de flesta veckor
genom basketspel. När jag kom till läroverket 1961 fanns ett basketgäng.
Vi kallade oss KBG, Karros Basket-Gäng, vilket med tiden blev KGB,
Karros Gubb-Basket. Det var en stor ära att få fira sin 85-årsdag 2018
genom  att  delta  i  en  hård  basketmatch  och  att  efteråt  få  bjuda
deltagarna på champagne i omklädningsrummet.

I  övrigt  har  kontakterna  med  Karro  på  senare  tid  mest  varit  via
pensionärsföreningen, grundad av Erland Bohlin och numera skött av
Bo Söderberg.  Studentjubiléer med gamla elever har ofta  också varit
stimulerande tillställningar för den gamle läraren, som känner sig nöjd
med tillvaron och minnena från Karro. ●

• När Kalifen hade lämnat sin artikel bad jag honom att lägga till  ett
stycke om hur han gav mig mitt starkaste minne från Karro. Vi kom
överens om att jag i stället kan skriva själv.

Dagen det hände var lördagen den 23 november 1963, dagen efter att
John Kennedy hade blivit mördad. Jag antar att detta var vad vi pratade
om  då  vi  kom  till  skolan  på  morgonen.  Sedan  gick  vi  in  till  första
lektionen i den stora fysiksalen i Sibirien och då var vi inriktade på just
fysik. 

Men när Kalifen kom in talade han inte om fysik. Han talade om John
Kennedy. Det handlade om hur det skulle gå i världen utan denne USA-
president  som  var  förknippad  med  så  stora  förhoppningar.  Jag  vill
minnas att han sa: ”Jag vet inte hur världen kan gå vidare.” Då sjönk det
in, det som hade hänt. 

Det som gjorde minnet starkt var att Kalifen talade till oss som vuxna.
Så hade ingen på Karro talat till oss tidigare.

Pehr Thermaenius ●

35



Kampen för Karro
Av Ralph Granberg

Allting  förändras  och  försvinner  men  Örebro  Skola  och  Karolinska
gymnasiet består. Det är nog en devis som många håller med om. Men
1990 var det nära att Karro försvann. Kommunen ville lägga ned skolan.

Det som räddade vår skola var sammanhållningen mellan elever och
lärare under ledning av språkläraren Ulla Oding. Tillsammans fick de
fart på opinionen i Örebro och till slut ändrade kommunen sitt beslut.

”Vi var lyckliga och stolta, när vår intensiva dygnet-runt-kampanj hade
befriat Karro från nedläggningshotet”, säger Ulla Oding i dag när hon
minns kampen för Karro.

Hotet  att  lägga  ned  Karro  kom  ur  en  plan  för  att  göra  om
gymnasieskolorna  i  Örebro  och  en  av  anledningarna  var  att  antalet
elever  minskade  i  gymnasierna.  Kommunen  ville  driva  skolorna
storskaligt och då behövdes inte så många skolor. 

Det första som hände var att centerpartiet på våren 1989 lämnade en
motion i kommunfullmäktige. De påtalade att Rudbecksskolan (Teknis)
var i dåligt skick och att det skulle kosta mycket att renovera.

Biträdande skolchefen Hans Ljungkvist satte i gång en utredning och
han hade stöd av skoldirektören Tore Stolpe. Den som fick uppdrag att
utreda var Rudbecksskolans rektor Arne Detthow. Hans uppdrag var att
utreda  lokalbehovet  och  föreslå  lösningar  för  framtidens
gymnasieskolor i Örebro. 

Att  Rudbecksskolan  och  även  Karro  var  i  dåligt  skick  var  ett  starkt
argument för en omorganisation. 

Arne Detthows lämnade fyra förslag. I tre av dessa förslag skulle Karro
läggas  ned.  Skolans  program  skulle  fördelas  på  olika  skolor  och  i
förslagen  ingick  också  att  gymnasierna  skulle  samarbeta  mer  med
dåvarande  Örebro  högskola.  I  ett  av  sina  förslag  ville  Arne Detthow
bygga en ny skola ute vid högskolan för att de gemensamt skulle kunna
utnyttja laboratoriesalar, där högskolan skulle hyra in sig. 

För att  få fram pengar till  detta ville  Arne Detthow också lägga ned
Rudbecksskolan. Han räknade med att kommunen skulle kunna sälja
Karro för 55 miljoner kronor och Rudbecksskolan för 80 miljoner.
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Målet var stordrift. De nya gymnasierna skulle ha 1 500 – 2 000 elever
vardera, att jämföra med 750 som då gick på Karro.

Arne Detthows utredning blev offentlig i mars 1990, då den lades fram
för  skolstyrelsen.  På  Karro  bemöttes  utredningen  med  ilska  och  en
beslutsamhet  att  rädda  skolan,  vilken  svetsade  samman  elever  och
lärare. Ulla Oding tog tag i taktpinnen och arbetade med kraft och med
en kreativitet som aldrig sinade.

Hon började med att  skriva en debattartikel  i  Allehanda och Örebro-
Kuriren.  Hon  gick  igenom  argumenten  för  att  bevara  Karro  och
ifrågasatte utredningens slutsatser. Insändaren blev startskottet. Elever
och lärare hade nu ett gemensamt mål. Det stärkte sammanhållningen
och skapade en atmosfär av beslutsamhet och kampvilja där alla var
inriktade mot samma mål – att Karro skulle vara kvar.

Ulla Oding och gruppen av lärare och elever runt henne gjorde en plan:

- Namnlistor. De lades ut i affärer, på arbetsplatser, banker, postkontor,
sportanläggningar, badhus och bibliotek. Eleverna gick ut på stan för att
samla underskrifter.

- Information. Alla på Karro skulle bidra med att berätta för örebroare
vad utredningens förslag innebar.  De talade med politiker,  föräldrar,
gamla elever och blivande elever.

- Insändare. Gruppen uppmanade alla på skolan att skriva till Allehanda
och  Örebro-Kuriren.  Uppmaningen  att  skriva  riktades  också  till  alla
andra som engagerade sig för Karro. Gamla elever var en viktig grupp.
Skolläkaren och många örebroare bidrog. 

- Lobbying. Ulla Oding tog själv kontakt med de politiska partierna och
med  tidningarnas  ledarskribenter.  Gruppen  upprättade  en  lista  med
betydelsefulla  medarbetare  på  tidningarna.  Båda  tidningarna
bombarderades med texter och idéer som framhävde Karros förtjänster
och argumenterade för att bevara skolan. 

Här är några av rubrikerna:

”Lägg inte ner en fungerande skola.”

”Rädda Karros existens från politisk turbulens.”

”Vi gör motstånd.”

”Oklokt att lägga ner Karro.”
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”Karro  har  klarat  världskrig,  miljöförstöring  och  bombhot  men
överlever den politiken?”

”Karro – you can’t beat the feeling.”

Gensvaret var uppmuntrande. Det kom ledarstick till stöd för Karro. En
artikel i Allehanda stödde Arne Detthows förslag. Det var länsmuseet
som ville överta Karro för att där bygga ett nytt museum.

Den 21 mars fick Ulla Oding och hennes grupp en rejäl uppmuntran av
Örebro-Kuriren. Tidningen slog till med ett mittuppslag med rubriken:
”Folkstorm  för  Karro  –  Alla  rasar  mot  hans  förslag”  och  bredvid
rubriken en bild av biträdande skolchefen Hans Ljungkvist.

Tidningen citerade Ulla Oding: 

”Maskineriet som står berett att tugga i sig Karro med mjukt, mänskligt
och konkret, ovärderligt, historiskt innehåll, ska åtminstone få reda på i
förväg hur vi smakar!”
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Den  4  april  skulle  skolstyrelsen  ta  ställning  till  Arne  Detthows
utredning. Dagen före ägnade Örebro-Kurirens chefredaktör Helle Klein
sin huvudledare åt Karro.  Hon var en viktig socialdemokratisk röst  i
Örebro. Och nu skrev hon:

”[Det vore] förödande om socialdemokraterna i Örebro drev igenom ett
nytt  stort  skolschabrak  i  utkanten  av  stan,  på  bekostnad  av  den
gemytliga, centralt belägna Karolinska skolan.”

”Skulle så ske kommer den gamla stämpeln på socialdemokraterna, som
de grå ’betongpolitikerna’ att återigen sättas.”

Av tidningarna var det Örebro-Kuriren som tydligast tog ställning för
Karro.  Allehanda  hade en mer nedtonad inställning.  Ledarsidan tog
inte ställning för Karro. Tidningen tog dock in insändare och hade en
aktiv  ungdomssida,  Komet,  där  elever  och  tidningens
ungdomsjournalister argumenterade för Karro.

Kampen för  Karro  fick ett genombrott  under skolstyrelsens möte den
4  april  1990.  Då  beslutade  styrelsen  efter  flera  ajourneringar  och
politiska  gruppmöten,  under  sittande  sammanträde,  att  utöka
utredningsuppdraget till att även omfatta att bevara och utveckla Karro.
Det var moderaternas Brittinger Örenius som lade fram förslaget och
majoriteten accepterade.

På mindre än en månad hade engagemanget resulterat i att Karro åter
fanns på framtidskartan i Örebro.

Tidningarnas rubriker dagen efter utropade att Karro var räddat. Det
var för tidigt, men känslan bland dem som engagerat sig var lättnad och
glädje som manade till fortsatta ansträngningar till dess det slutgiltigt
var klart. Kampen var inte över men ett första steg var taget. Nu gällde
det  att  befästa  den  opinionsframgång  som  uppnåtts  och  dessutom
bevisa för politiker och förvaltning att Karro var en viktig skola i Örebro.

På Karro planerades det för ett extra Öppet Hus för att alla i Örebro
skulle få se skolans lokaler och den breda och gedigna verksamhet Karro
kunde erbjuda.

Omfattningen och engagemanget före och under detta Öppet Hus den
21 april var enormt. Elever satte upp affischer över hela stan, delade ut
program  och  skrev  på  Allehandas  Kometsida.  Det  var  annonser  i
tidningarna. Grundskolorna fick utskick.
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Det blev en magisk dag på Karro. Skolan visade upp bredden på de olika
utbildningarna  med  en  entusiasm  som inte  lämnade  någon  okunnig
eller oberörd.

Och  sedan  fortsatte  arbetet.  Den  15  maj  1990  hade  18  500
namnunderskrifter  samlats  in,  vilket  uppmärksammades  med  en
insändare  i  Allehanda  med  rubriken:  ”Namninsamlingen  fortsätter!”
Målet var nu 20 000 underskrifter.

I  den  nya  utredningen  om  att  bevara  Karro  gjordes  i  maj  1990  en
miljöundersökning  på  gymnasieskolorna  i  Örebro.  Rudbecksskolan
klarade sig bäst och Risbergska klart sämst. Karro hamnade däremellan.
Undersökningen gällde inomhusmiljön och elevernas trivsel.

Karro hade sämst  luft  men högst  trivsel.  Risbergska sämst miljö och
sämst trivsel. Rudbecksskolan klarade bägge delarna bra.

Året  efter  ställde  yrkesinspektionen  krav  på  Karro  att  förbättra
inomhusluften  och  det  skulle  ske  senast  1992.  Ett  svar  avkrävdes
kommunen inom två veckor,  vilket  visade att  det  var nödvändigt  att
starta en upprustning.

Det som sedan hände var att en ventilationsanläggning installerades, till
stor  del  under  terminstid.  Skolan  var  en  byggarbetsplats  där  hål
borrades  i  väggar  och tak samtidigt  som undervisningen pågick.  Det
blev en prövotid för personal och elever som trots allt accepterade det.
Det innebar ju att skolan skulle bevaras. Ventilationen lär ha kostat 20
miljoner kronor, vilket visade att kommunen nu satsade på Karro.

Detta var en kort redogörelse om det som hände runt 1990 från en som
var med och minns en del. Minnet har fått sig en uppfriskning efter det
att jag läst protokoll, tidningar från den tiden men framför allt sedan jag
fått ett gediget material från Ulla Oding. Efter att ha sett alla hennes
brev  till  olika  grupper  och  personer  för  att  driva  Karros  sak  samt
planeringen för Öppet Hus och tidningsklipp inser jag ännu en gång
vilken avgörande kraft hon var i kampen för att rädda Karro.

”Vi  fick  ett  enormt  och  snabbt  engagemang”,  berättar  Ulla.  ”Elever,
föräldrar  och  allmänheten hjälpte  oss  i  personalen  att  utåt  visa  den
moderna insidan av en skola,  där samarbete, kunskap, vänlighet  och
kreativitet stod i centrum.”

”Skulle ett ’klubbslag’ plötsligt få förstöra allt detta? Nej!” ●
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